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                         M U N I C I P I U L  R O M A N  

                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 79154 din 26.10.2023 

 

  

 

 

PROCES – VERBAL 

 

Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 26.10.2023; 

 

 

Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 1128 din 

18.10.2023. 

Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, 

Piața Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

 

La apelul nominal efectuat de către dna Camelia Rusu – director al 

Direcției juridice și administrație publică, care îndeplinește atribuțiile 

secretarului general al municipiului în baza Dispoziției nr. 674 din 12.06.2023 

privind delegarea unor atribuții de serviciu, se constată şi se înregistrează 

prezenţa a: 19 consilieri  din care 18 consilieri prezenti fizic si un consilier 

prezent on-line, lipsind motivat dnul consilier George-Dragos Barcă si dnul 

consilier Ștefan-Ionut Gârbea  

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dna Camelia Rusu - director al Direcției juridice și administrație publică 

îl informează pe dnul președinte Radu-Constantin Samson cu privire la 

cvorumul și la majoritatea necesară pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, 

pentru:  

 

- punctul 2 – majoritate simpla   ; 

- punctul 3 – majoritate calificata – 15 voturi    

- punctul 4 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 5 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 6 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 7 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 8 – majoritate simpla; 

- punctul 9 – majoritate simpla;  

- punctul 10 – majoritate simpla; 

- punctul 11 – majoritate simpla   ;  
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- punctul 12 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 13 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 14 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 15 – majoritate absolută – 11 voturi;  

- punctul 16  -majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 17)– majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 18 -majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 19- majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 20 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 21 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 22 – majoritate absolută – 11 voturi; 

- punctul 23- majoritate simpla 

- punctul 24 -majoritate simpla 

- punctul 25 - majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 26 -majoritate calificata-15 voturi 

- punctul 27 - majoritate absolută – 11 voturi 

- punctul 31 (suplimentar 1)– majoritate calificata-15 voturi  

- punctul 32 (suplimentar 2)– majoritate simpla 

  Dna Camelia Rusu - director al Direcției juridice și administrație publică 

reaminteşte membrilor Consiliului local prevederile articolului 228 din O.U.G. 

nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, rugănd domnii consilieri să analizeze 

cu atenţie proiectele de hotărâri înscrise pe ordinea de zi si sa-si anunte 

neparticiparea la vot la inceputul sedintei dacă au un interes personal vis-a-vis 

de fiecare proiect de hotărâre in parte 

 

Domnul primar Leonard Achiriloaei anunta retragerea de pe ordinea de zi a 

punctului 15 iar doamna consilier Dana -Lacramioara Paius anunta retragerea de 

pe ordinea de zi a punctului 25.  

Se supune spre aprobare ordinea de zi cu urmăroarele modificări:  

 - se introduce pe ordinea de zi punctul 30 (suplimentar 1) inițierea 

procedurilor de achiziție în vederea cumpărării a unor imobile  – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

    - se introduce pe ordinea de zi punctul 31(suplimentar 2) - Proiect de hotărâre 

privind constituirea unei comisii de negociere a prețului de achiziție a unor 

imobile – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și 

C5; 

1. Proces verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local Roman 

din 02.10.2023; 

2. Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de ședință– iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman- C3 și C5; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării unui titlu de proprietate 

și a unor contracte de vânzare cumpărare - iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului chiriilor nominale 

pentru anul 2023, pentru locuințele A.N.L. destinate specialiștilor în 

sănătate, situate în Municipiul Roman - Aleea Vasile Lupu bl.24 – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 
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5. Proiect de hotărâre privind aprobarea propunerii schimbării destinației 

unor  imobile – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C1 și C5;  

6. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 192 din 21.08.2018 de 

aprobare a documentaţiei tehnico-economice şi a indicatorilor tehnico-

economici, a proiectului şi a cheltuielilor ce vor fi efectuate în cadrul 

proiectului:„PROIECT INTEGRAT DE CONSTRUIRE ŞI DOTARE A 

CORPULUI B ŞI A SĂLII DE SPORT – ŞCOALA COSTACHE 

NEGRI PENTRU ÎNVĂȚĂMÂNTUL GENERAL OBLIGATORIU ŞI 

REABILITAREA ŞI MODERNIZAREA DRUMURILOR PUBLICE ÎN 

CARTIERUL PETRU RAREŞ DIN MUNICIPIUL ROMAN” – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentatiei tehnico-economice 

(faza PTh) a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiții  aferent proiectului: RENOVARE ENERGETICA 

MODERATA A CLADIRILOR REZIDENTIALE MULTIFAMILIALE 

din Municipiul Roman, Fundatura Duzilor, bl.1, în cadrul apelului de 

proiecte: PNRR/2022/C5/1/A.3.1 – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării Regulamentului de 

organizare și funcționare a Centrului Rezidenţial pentru persoane 

vârstnice ”Casa Bunicilor”  – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

9. Proiect de hotărâre privind completarea H.C.L. nr. 219 din 18.12.2015 

privind înființarea Clubului Sportiv Municipal Roman, instituție publică 

în subordinea Consiliului Local al Municipiului Roman – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 290 din 15.12.2022 

privind aprobarea organigramei, situaţiei posturilor  şi statelor de 

funcţii ale  Spitalului Municipal de Urgenţă Roman – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

11. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de înființare a unei linii 

de gardă la domiciliu în specialitatea Chirurgie generală – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea alipirii unor terenuri – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării directe a unui teren – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării prin licitaţie publică a 

unor spaţii cu destinaţie cabinet pentru activități medicale /asistență 

medicală/psihologie – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C1 și C5; 

15. Proiect de hotărâre privind inițierea procedurilor de achiziție în vederea 

cumpărării unor imobile – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5 -retras de pe ordinea de zi; 

16. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din bugetul local– iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 
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17. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din bugetul local – 

iniţiatori consilieri locali USR Alin Buzdugan, Ionuț Corbu, Ovidiu Mărtici 

și Radu Constantin Samson Viceprimarul municipiului Roman,– C2 și C5; 

18. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local pe anul 2023 – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

19. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 93/27.04.2023 privind 

stabilirea impozitelor și taxelor locale pentru anul 2024– iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

20. Proiect de hotărâre privind ajustarea tarifelor pentru salubrizare stradală 

în municipiul Roman – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

21. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special  VOT 

ÎMPOTRIVA  modificării tarifelor pentru prestarea unor servicii 

conexe - serviciilor de apă și canalizare, respectiv PENTRU actualizarea 

listei cu bunurile de retur preluate de către Compania Județeană Apa 

Serv S.A. – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – 

C3 și C5; 

22. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special  VOT 

PENTRU modificarea tarifelor pentru prestarea unor servicii conexe - 

serviciilor de apă și canalizare, respectiv PENTRU actualizarea listei cu 

bunurile de retur preluate de către Compania Județeană Apa Serv S.A. 

– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

23. Proiect de hotărâre privind actualizarare Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al Bazinului de Înot Acoperit – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C3 și C5; 

24. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei 1 la H.C.L. nr. 145 din 

27.06.2018 privind aprobarea Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al Complexului Sportiv Sala Sporturilor – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

25. Proiect de hotărâre privind atribuirea denumirii Corpul ”Sturza-

Cantacuzino”, pentru clădirea Corpului B al Colegiului National 

”Roman-Voda”, incepand cu anul scolar 2024-2025 – iniţiatori consilieri 

locali PNL Ioana Roxana Iorga și Dana Lăcrămioara Păiuș – C4 și C5 -retras 

de pe ordinea de zi; 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării unor locuințe ANL – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

27. Proiect de hotărâre privind completarea  H.C.L. nr. 209 din 18.09.2023 

privind atribuirea Creșei Roman către Grădinița cu program prelungit 

nr. 5 Roman– iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman 

– C2, C4 și C5; 

28. Notă nr. 75350 din 17.10..2023 privind îndreptarea erorii materiale din 

H.C.L. nr. 72 din 30.03.2023 privind darea în administrare a unor 

locuințe către Direcția Municipal Locato Roman (număr locuințe 

Islazului) 

29. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului.  
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30. Proiect de hotărâre privind inițierea procedurilor de achiziție în vederea 

cumpărării a unor imobile  – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C2 și C5; 

31. Proiect de hotărâre privind constituirea unei comisii de negociere a 

prețului de achiziție a unor imobile – iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

 

aceasta fiind aprobata in unanimitate de voturi 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces verbal încheiat la şedinţa de 

îndată a Consiliului Local Roman din 02.10.2023 a fost adoptat in 

unanimitate 

 

La punctul 2) de pe ordinea de zi – alegerea președintelui de ședință – 

avizul comisiei pentru administratie publica locala, sport si turism a fost 

favorabil 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 3) de pe ordinea de zi – aprobarea rectificării unui titlu de 

proprietate și a unor contracte de vânzare cumpărare – avizul comisiei 

pentru urbanism si administrarea teritoriului  a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 4) de pe ordinea de zi aprobarea cuantumului chiriilor 

nominale pentru anul 2023, pentru locuințele A.N.L. destinate specialiștilor 

în sănătate, situate în Municipiul Roman - Aleea Vasile Lupu bl.24 ,  – 

avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul consilier Alin Buzdugan întreabă care este metodologia de calcul a 

chiriei. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei ii raspunde că formula de calcul este cea 

dată de lege.  

Dnul consilier Alin Buzdugan întreabă cum este influentată chiria in 

functie de venitul salariatului, cum variaza acesti 500 lei lunar functie de 

venituri. 

 Dnul director Lucian Pascariu ii raspunde  ca nivelul maximal este 500 

lei iar chiria poate să reprezinte 10% din venitul realizat. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 

unanimitate de voturi 

 

La punctul 5) de pe ordinea de zi – aprobarea aprobarea propunerii 

schimbării destinației unor  imobile – avizul comisiei comisiei urbanism si 

administrarea teritoriului a fost favorabil. 
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Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 6) de pe ordinea de zi – modificarea HCL nr. 192 din 

21.08.2018 de aprobare a documentaţiei tehnico-economice şi a 

indicatorilor tehnico-economici, a proiectului şi a cheltuielilor ce vor fi 

efectuate în cadrul proiectului:„PROIECT INTEGRAT DE CONSTRUIRE 

ŞI DOTARE A CORPULUI B ŞI A SĂLII DE SPORT – ŞCOALA 

COSTACHE NEGRI PENTRU ÎNVĂȚĂMÂNTUL GENERAL 

OBLIGATORIU ŞI REABILITAREA ŞI MODERNIZAREA 

DRUMURILOR PUBLICE ÎN CARTIERUL PETRU RAREŞ DIN 

MUNICIPIUL ROMAN” – avizul comisiei pentru buget finante a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 7) de pe ordinea de zi – aprobarea documentatiei tehnico-

economice (faza PTh) a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 

investiții  aferent proiectului: RENOVARE ENERGETICA MODERATA 

A CLADIRILOR REZIDENTIALE MULTIFAMILIALE din Municipiul 

Roman, Fundatura Duzilor, bl.1, în cadrul apelului de proiecte: 

PNRR/2022/C5/1/A.3.1 – avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 8) de pe ordinea de zi – aprobarea actualizării 

Regulamentului de organizare și funcționare a Centrului Rezidenţial 

pentru persoane vârstnice ”Casa Bunicilor”– avizul comisiei pentru buget 

finante a fost favorabil.. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 9) de pe ordinea de zi – completarea H.C.L. nr. 219 din 

18.12.2015 privind înființarea Clubului Sportiv Municipal Roman, instituție 

publică în subordinea Consiliului Local al Municipiului Roman – avizul 

comisiei pentru administratie publica locala, sport si turism a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 10) de pe ordinea de zi - modificarea H.C.L. nr. 290 din 

15.12.2022 privind aprobarea organigramei, situaţiei posturilor  şi statelor 
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de funcţii ale  Spitalului Municipal de Urgenţă Roman - avizul comisiei 

buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 11) de pe ordinea de zi - aprobarea solicitării de înființare a 

unei linii de gardă la domiciliu în specialitatea Chirurgie generală –avizul 

comisiei buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 12) de pe ordinea de zi - aprobarea alipirii unor terenuri – 

avizul comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 13) de pe ordinea de zi - aprobarea concesionării directe a 

unui teren – avizul comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

La punctul 14) de pe ordinea de zi - aprobarea concesionării prin 

licitaţie publică a unor spaţii cu destinaţie cabinet pentru activități medicale 

/asistență medicală/psihologie - avizul comisiei pentru urbanism si 

administrarea teritoriului a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat în 

unanimitate de voturi. 

 

          La punctul 15) de pe ordinea de zi - inițierea procedurilor de achiziție 

în vederea cumpărării unor imobile – retras de către inițiator. 

 

La punctul 16) pe ordinea de zi - alocarea unor sume din bugetul local 

– avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil. Avizul comisiei pentru 

cultura, culte, sanatate, invatamant si tineret a fost nefavorabil 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Dnul consilier Alin Buzdugan justifica avizul nefavorabil dat la comisia 

pentru cultura, culte, sanatate, invatamant si tineret deoarece si-ar fi dorit ca cei 

500.000 lei sa fie defalcati pe activitatile ce urmeaza sa se desfasoare si totodata 

mentioneaza ca a observat foarte multi bani cheltuiti pe sonorizare in conditiile 

in care a fost depus un proiect pentru achizitionarea unui sistem  de sonorizare. 
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Dnul primar Leonard Achiriloaei este de părere că un spectacol de 

revelion sau activități care se desfășoară de anvergura unui spectacol nu pot fi 

făcute cu această instalație. ”Aceea fiind o instalație pentru uz intern și activități 

la alt nivel la primărie. Totodată în acest an, pentru sărbătorile de iarnă a fost 

propus și nu știu, trebuia să solicitați serviciului specializat să vă prezinte exact 

structura cheltuielilor în plus față de anii anteriori. Gala excelenței în educație 

pentru luna decembrie pentru că e final de an și atunci putem să tragem linia 

după rezultatele obținute la toate olimpiadele școlare pentru circa 165.000 de lei 

ar fi reprezentat în această sumă premiile pentru elevi și pentru profesori, suma 

fiind evident în plus față de ceea ce am cheltuit noi anul trecut, de aceea este o 

sumă mai mare. Asta a fost propunerea serviciului de evenimente”. 

Dnul consilier Alin Buzdugan afirmă că suma de 165.000 lei i se pare 

foarte ok. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că această sumă a fost 

evaluată în urma discuției cu fiecare centru bugetar în parte, cu fiecare director 

care a comunicat primăriei lista cu toți elevii și profesorii îndrumători.  

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson afirmă că există posibilitatea să 

avem o ordonanță de Guvern, o a doua ordonanță a austerității care să limiteze 

modul în care se cheltuie banii în prejma sărbătorilor pentru diferite tipuri de 

activități culturale la nivel local. ”Și aș vrea din cei 500.000 de lei prevăzuți de 

acest proiect de hotărâre pentru o multitudine de activități atât de necesare în 

Roman care s-au desfășurat în fiecare an de altfel, în cazul în care ordonanța de 

Guvern va prevedea așa cum se aude pe surse că se aprobă doar organizarea 

revelionului, aș vrea să ne spună domnul primar cât din această sumă dacă luăm 

desfăsurătorul detaliat al cheltuielilor propuse este alocată revelionului, ca să 

știm cu toții și știu sigur că și publicul este interesat”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei precizează că acest act normativ nu se 

referă doar la evenimentele organizate de primării. ”Sunt câteva restricții într-

adevăr pe acest segment. În acest caz, în cazul în care se va aproba ordonanța de 

urgență,  sigur vom reveni cu modificarea HCL-ului și funcție de ce se va stabili 

în ordonanță că va putea fi finanțat vom finanța, că nu știm exact ce va fi 

prevăzut că vom putea face. Totodată restricțiile nu sunt numai pentru activități 

de acest gen. E vorba de interzicerea unor angajamente noi pe toate titlurile de 

bunuri și servicii. E vorba de limitarea plăților la nivelul mediei lunare în 

ianuarie, septembrie. Sunt foarte multe restricții care vor veni pentru a menține 

nivelul bugetar și la nivel național astfel încât atunci când va ieși ordonanța vom 

vedea exact care sunt restricțiile. Evident că suntem obligați să ne înscriem la 

aceste restricții. E clar că nu avem voie să depășim. Nu e vorba neapărat  și de 

sume dar e vorba și de tipuri de activități. Nu e specificat foarte clar în actul 

normativ ce și cum vom avea voie. În funcție de acest lucru vom intra într-o 
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ședință bănuiesc că de îndată și atunci vom stabili clar ce activități sunt finanțate 

și care sunt sumele la care ne putem angaja”. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson vrea să știm doar cât din banii 

aștia sunt pentru revelion. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că deocamdată nu știe. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 16 

voturi ”pentru” si 3 abtineri ( dnii consilieri Alin Buzdugan, Ovidiu Albert si 

Bogdan Roman).  

 

La punctul 17) pe ordinea de zi - alocarea unor sume din bugetul local 

– avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil. Avizul comisiei pentru 

cultura, culte, sanatate, invatamant si tineret a fost favorabil 

Avizul comisiei juridice a fost nefavorabil.  

Dnul consilier George Alexandru Balan precizează că nu considera 

oportuna investitia pentru achizitionarea unui sistem de sonorizare avand in 

vedere ca sunt alte probleme mai importante cu care se confrunta comunitatea. 

Dnul consilier Alin Buzdugan precizează că in anul 2021- 2022 s-au plătit 

pentru servicii de sonorizare către diferite entități, evenimente, o sumă de o sută 

de mii de lei. ”Deci ce facem noi prin această propunere este să limităm 

cheltuielile actuale și ulterioare pe anumite evenimente. Nu favorizez pe nimeni, 

nu limitez accesul nimănui la aceste evenimente. Nu voi face mai multe, dar cu 

o structură asemănătoare acestor evenimente, vom da mai puțini bani”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan repetă că la momentul acesta, o 

investiție într-un mijloc fix cum reprezintă o instalație de sunet nu este oportună. 

Prioritățile orașului sunt altele.  

Dnul consilier Alin Buzdugan consideră oportună investiția deoarece îți 

rămâne ție și îți produce în continuare câțiva ani. ”Cheltuiala pe care o faci cu 

servicii de sonorizare dispare în momentul în care s-au terminat aceste servicii. 

Investiția să rămână pe cinci ani de zile. Aceste mijloace fixe vor rămâne în 

administrarea primăriei și vor fi utilizate de absolut cei interesați pentru binele 

orașului. De aceia vreau această investiție”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan este de părere că în momentul în 

care vom lua în discuție proiectul de buget pentru anul care vine, putem să 

prindem pe lista de investiții și instalația de sunet.  

Dnul consilier Adrian Alin Tănase îl întreabă pe domnul Buzdugan, dacă 

suma la care se referă este doar pentru instalații de sonorizare sau pentru mai 

mult, gen și alte cheltuieli privind organizarea unor anumite evenimente sau nu 

știu. 

Dnul consilier Alin Buzdugan afirmă că sunt sume extrase de la 

departamentul de specialitate pe baza solicitărilor de decontare, evenimente de 
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sonorizare. ”Pe legea 350 și pe alocări directe prin hotărâri de Consiliu Local. 

Deci totalul sumei cheltuite în acești doi ani a fost de o sută de mii de lei”. 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că pe legea 350 sunt sumele care 

noi le alocăm pentru un proiect, unei fundații. ”Nu e vorba de ce achiziționăm 

noi ca și primărie. Nu amestecăm lucrurile. Aceste solicitări au fost de la diverse 

asociații care fac activități 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson este de părere că scopul acestui 

proiect e să avem în dotarea primăriei un sistem de sonorizare pe care să îl 

putem pune la dispoziția ONG-urilor atunci când organizează proiecte finanțate 

chiar și pe Legea 350 ca o parte din banii ceruți să nu mai fie pentru chiriile de 

sisteme de sonorizare. ”Evident îl putem folosi și la evenimentele organizate de 

primărie, îl putem pune la dispoziția altor persoane juridice, ONG-uri sau alte 

tipuri de organizații care doresc să organizeze evenimente, indiferent de natura 

lor, atât timp cât sunt publice și pentru beneficiul romașcanilor, indiferent că e 

festivalul anume, că este  Ziua IEI sau un eveniment al primăriei”. 

Dnul consilier George-Alexandru Bălan readuce în discuție creionarea 

bugetului  pentru anul viitor. ”Vedem câtă plajă bugetară avem să prindem și un 

asemenea sistem”  

Dnul consilier Bogdan Roman punctează că acei 50 de mii nu reprezintă 

doar o investiție, ci reprezintă o asumare a noastră la cheltuieli de funcționare 

ulterioare. ”Apoi nu am văzut în cadrul proiectului nicăieri criteriile care vor sta 

la baza acordării acestei investiții, să spunem către ONG-uri, sub ce formă, pe ce 

criterii le vom da. Pe de altă parte primăria din banii romașcanilor, să faci o așa 

zisă investiție în cazul în care se votează sigur proiectul și concurăm cu firmele 

care se ocupă, care au această obligativitate din Roman. Ceea ce este absolut 

incorect. Să revin la cheltuieli de funcționare atrase și asumate de noi prin votul 

acestei investiții pentru că mentenanța și funcționarea costă. Nu se opresc doar 

aici, la 50 de mii de lei plătiți pentru 5 ani de zile. Scopul nostru ar trebui să fie 

licitații, selecție dosare pe bune pentru servicii și nicidecum astfel de investiții 

care nu trebuie să facă obiectul primăriei, zic eu”. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost respins cu 4 voturi 

”pentru” si 15 abtineri  

         La punctul 18) pe ordinea de zi - rectificarea bugetului local pe anul 

2023 –avizul comisiei pentru buget finante a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil cu amendament.  

Dnul Constantin Ghica da citire amendamentului.  

Urmare a supunerii la vot, amendamentul a fost adoptat cu 16 voturi 

”pentru” si 3 abtineri. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament a fost 

adoptat cu 16 voturi ”pentru” si 3 abtineri . 
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La punctul 19) pe ordinea de zi - modificarea H.C.L. nr. 93/27.04.2023 

privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pentru anul 2024 – avizul 

comisiei pentru buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Domnul primar Leonard Achiriloaei face precizarea  ca acest proiect de 

hotărâre vine sa modifice impozite doar pentru o anumita categorie de 

autovehicule celelalte ramanand neschimbate 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 

voturi ”pentru”. 

La punctul 20) pe ordinea de zi - ajustarea tarifelor pentru salubrizare 

stradală în municipiul Roman – avizul comisiei pentru buget finante a fost 

favorabil. 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Doamna consilier Iulia Havrici-Tomsa isi anunta neparticiparea la vot 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 12 

voturi ”pentru” si 7 abtineri.  

 

La punctul 21) pe ordinea de zi- acordarea unui mandat special VOT 

ÎMPOTRIVA modificării tarifelor pentru prestarea unor servicii conexe - 

serviciilor de apă și canalizare, respectiv PENTRU actualizarea listei cu 

bunurile de retur preluate de către Compania Județeană Apa Serv S.A. 

Avizul comisiei pentru urbanism si administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul consilier GeorgeAlexandru Balan anunta abtinerea grupului  PSD de 

la votarea acestui proiect, avand in vedere ca Municipiul Roman de mai bine de 

1 an se afla in procedura de iesire din Adi Aqua Neamț. 

Domnul consilier Adrian Alin Tanase anunta ca grupul PNL va vota 

pentru acest proiect, adica impotriva majorarii pretului la apa 

Domnul viceprimar Radu Constantin Samson tine sa faca o precizare si 

anume sa instiinteze pe domnii consilieri PNL ca prin acest proiect nu se 

reglementeza tarifele la apa ci tarifele conexe. Reglementeaza avize Apaserv 

pentru lucrari in oras, Bransarea si debransarea consumatorilor si multe alte 

servicii conexe descrise in avizele proiectului de hotarare. Si-a dorit ca domnii 

consilieri sa nu cada intr-o capcana crezand ca voteaza altceva si si-a dorit sa fie 

informati corespunzator. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 12 

voturi ”pentru” si 7 abtineri.  

 

La punctul 22) pe ordinea de zi- acordarea unui mandat special VOT 

ÎMPOTRIVA modificării tarifelor pentru prestarea unor servicii conexe - 

serviciilor de apă și canalizare, respectiv PENTRU actualizarea listei cu 

bunurile de retur preluate de către Compania Județeană Apa Serv S.A. 

Domnul primar Leonard Achiriloaei retrage de pe ordinea de zi proiectul 

ca urmare a adoptarii proiectului de hotărâre de la pct.21 
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La punctul 23) pe ordinea de zi - actualizarare Regulamentului de 

Organizare și Funcționare al Bazinului de Înot Acoperit – a vizul comisiei 

pentru administratie publica locala, sport si turism a fost nefavorabil. 

 Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dnul vceprimar Radu Constantin Samson dă citire amendamentelor. 

Grupul PSD a depus amendament prin care propune modificarea art 11, 

alin 1 din Regulamentul privind organizarea si functionarea bazinului de inot 

acoperit in sensul ca beneficiarii cursurilor gratuite de initiere-inot sa fie ”elevii 

si prescolarii” nu doar ”elevii” cum era in textul initial. 

Dnul director al CSM Maricel Benchea intervine. ”Este vorba de accesul 

gratuit al elevilor în propunerea de proiect, de regulament, iar dumneavoastră 

propuneți și preșcolari. Deci este accesul gratuit, 12 intrări anual cu tabelul care 

spunea și domnul Bălan, aprobat de instituția, școala sau grădinița respectivă, 

depus la sediul CSM  și copiii sunt acceptați la programul de pregătire în mod 

gratuit. Mulțumesc!” 

Urmare a supunerii la vot a amendamentului grupului PSD acesta a fost 

adoptat cu 19 voturi „pentru”. 

Grupul USR a depus amendament prin care propune:- eliminarea unor 

restrictii cuprinse in alineatul 4 al art 11, forma finala rămânând”instructorii sau 

antrenorii, persoane fizice sau juridice, care desfasoara activitatea de inot 

didactic pot desfasura si acrtivitate de inot de performanta la sectia natatie a 

Club Sportiv Municipal Roman”;- eliminarea unor restrictii cuprinse in alineatul 

2 al art 13, forma finala rămânând”instructorii si antrenoriicare au contract  de 

activitate sportiva incheiat cu Club Sportiv Municipal Roman pentru sectia 

natatie, pot desfasura si activitate de inot didactic”  

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson motivează amendamentul. 

”Motivarea noastră pentru eliminarea acestor prevederi este că formularea 

propusă de inițiator încalcă articolul 15 al Constituției României, care 

reglementează libertatea de alegere a ocupației și dreptul la muncă. Conform 

formei propuse de inițiator un instructor care desfășoară activitate de 

performanță pe bază de contract de parteneriat cu CSM, nu poate participa la un 

concurs de angajare pentru ocuparea unui post contractual de instructor. Și nu 

cred că vrem să adoptăm un regulament care încalcă Constituția. Vă rog, domnul 

director! 

Dnul director al CSm Maricel Benchea se vede obligat să informeze 

consilierii locali și toți cei care sunt astăzi prezenți ce înseamnă contract de 

activitate sportivă, contractul de prestări servicii cu care lucrăm noi la activitatea 

de înot didactic. ”Contractul de activitate sportivă la toate secțiile, cele nouă 

secții de activitate sportivă ale CSM sunt la un contract care practic este pe 

perioadă determinată și în funcție de obiective și în funcție de rezultate . De 

exemplu la fotbal și la handbal în funcție de ediția de campionat. La sfârșitul 

ediției de campionat se face o analiză în funcție de obiective, dacă mai 

continuăm sau nu cu acei antrenori sau instructori. Toate contractele se vor 
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termina la 31 decembrie. Deci sunt contracte de activitate sportivă pe perioadă 

bine determinată. Activitatea didactică se desfășoară cu doi angajați ai CSM-ului 

, în mod didactic și trei contracte prestări servicii . Noi am apelat. Eu cel puțin 

am găsit aceste contracte de prestări servicii în 2016 când s-a înființat CSM-ul 

pentru a acoperi nevoia de activitate de pregătire la didactic cu activitate de 

performanță Deci  practic achiziționăm un număr de ore sau un număr de intrări 

și în funcție de când se termină acele ore se termină și contractul de prestări 

servicii. Practic în activitatea noastră nu restricționăm. Se termină în funcție de 

când este reglat contractul, aceste două contracte. Contractele, activitatea 

sportivă la performanță și contracte de prestări servicii la didactic. În ceea ce 

privește amendamentul dumneavoastră, spuneți așa: că noi restricționăm. Deci 

punctual, antrenorul de la performanță are la didactic astăzi 443 de copii. Noi 

avem în cadrul CSM-ului 1800 de cereri. Ce facem cu ceilalți 1400 dacă 

dumneavoastră spuneți că instructorul de la performanță trebuie să își aleagă 

copiii de la  didactic?  Restul 1400 ce facem cu ei? Și noi am găsit soluția și o să 

v-o spun imediat. Deci asta înseamnă restricționat. Practic amendamentul 

dumneavoastră. Noi facem periodic preselecții cu toți copiii de la didactic. Deci 

didacticul de la CSM este o rampă de lansare pentru performanță. Mulțumesc!” 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson consideră că este încălcarea 

Constituției.  

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că sunt 1800 de copii și trebuiesc 

reglementate unele aspecte în ceea ce privește accesul și modul de administrare 

a bazei sportive și trebuie să fie o reglementare foarte clară. ”În al doilea rând aș 

vrea și am discutat și cu conducerea clubului, pentru a avea foarte mare atenție 

la aceste contracte cu terții, ceea ce înseamnă activitate sportivă pentru că în 

cnformitate cu regulamentul noi am stabilit anumite taxe și obligații. Deci ce 

trebuie să plătească copilul și ce trebuie să primească instructorul pentru 

serviciul prestat și nicidecum să ne trezim cu alte și alte taxe percepute de către 

unii sau alții din instructori, care încearcă să considere că activitatea de acolo 

este activitatea sau e sala lor privată”. 

Dnul consilier George Alexandru Bălan precizează că din câte știe 

dumnealui profesorul de la clasă și moral și cred că prevede și undeva în lege, 

nu are voie să facă pregătire suplimentară cu elevul de la clasă. ”Discutăm de 

niște chestii care se bat cap în cap. Bazinul se adresează maselor, nu elitelor, da? 

Să se desfășoare activitate didactic și în măsura în care este spațiu, timp și așa 

mai departe, se poate ocupa profesorul și de performanță. Dar bazinul se 

adresează maselor, nu elitelor. Bazinul pentru asta a fost. Nu s-a făcut un bazin 

olimpic de către Federația Română de Înot pentru olimpici. S-a făcut un bazin de 

înot pentru copii, școlari, să crească bine, să învețe să înoate și așa mai departe. 

Eu cred că aia este activitatea 90 și ceva la sută pentru care bazinul ăsta trebuie 

să fie. Și de aia din câte am înțeles sunt 1800 de copii care vin acolo. Întâi 

trebuie să îi lăsăm pe aceștia să își facă toate orele și dacă mai rămâne loc pentru 
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performanță, putem să discutăm, dar bazinul ălă trebuie să rămână pentru mase, 

nu pentru elevi. Mulțumesc!” 

Dna director Camelia Rusu afirmă că după părerea dumneaei interpretarea 

acestei dispoziții, prima parte este o reglementare restrictivă, iar cea de a doua 

parte de la „doar în cazuri excepționale” crează o excepție. ”Părerea mea e că 

este poate o exprimare nefericită și dacă inițiatorul o să accepte, putem 

reformula, în sensul de a exclude această sintagmă „doar în cazuri 

excepționale”, eu considerând-o oarecum echivocă, nefiind definită. Sau dacă 

interpretăm această situație excepțională ar fi cazul de mai jos, că activitatea de 

înot de performanță nu ar putea fi acoperită cu colaboratorii eligibili. Adică 

această situație excepțională se circumscrie situației în care clubul nu poate 

acoperi cu personalul propriu activitatea de performanță”. 

Dnul director al CSM Maricel Benchea afirmă că există angajați pentru 

activitatea didactică, doi instructori. ”Deci nu restriționăm! Dimpotrivă, dăm 

posibilitatea și altora. Dar ca motivare, la anexa acestui regulament avem 

propusă taxă de culoar. Deci cine vrea să facă didactic, discutăm de didactic 

acum, poate veni și închiria un culoar și în măsura în care programarea care o 

face colegul meu de la baze sportive dă posibilitatea, la programare poate veni 

oricine, profesor, nu cine învață acum să înoate. Dar poate veni un profesor sau 

un instructor să închirieze un culoar și poate face didactic fără nici o restricție. 

Deci nu restricționăm sub nici o formă activitatea celor care doresc să facă 

activitate didactică. Iar performanță, bineînțeles că noi ne dorim să facem 

performanță, noi vrem , dar profesorul de la performanță să se ocupe de 

performanță. Iar didactic să facă ceilalți colegi că de acolo noi o să preluăm 

copiii care vor să facă performanță”. 

Dnul consilier Ovidiu Albert afirmă că are copii care sunt legitimați  la 

Clubul Sportiv Municipal. ”Sunt mândru de ei pentru că periodic vin cu medalii 

și părinții sunt foarte încântați. Dacă se menține această formulare, foarte 

probabil se va renunța la serviciile unor, mă gandesc, poate nu e  adevărat, unor 

oameni care fac performanță. Și aș vrea să evităm situații de genul ăsta, care 

creează confuzie în rândul părinților și să nu sacrificăm copii pentru cadrul mai 

mult sau mai puțin politic, nu știu. Mă interesează copiii și copiii trebuie să facă 

performanță. E ca atunci, dacă menținem  acest caz excepțional, e ca atunci când 

ceri unui profesor să nu mai meargă la olimpiadă cu copiii, să nu mai facă 

performanță. Adică ori, ori! Ori activitate didactică la catedră, ori mergi la 

olimpiadă cu ei. Deci chestia asta de excludere mi se pare un pic deplasată, dar 

aștept o explicație dacă se poate în sensul ăsta”.  

Dnul consilier George Alexandru Bălan este de părere că prioritatea ar 

trebui să fie sportul de masă. ”Iar dacă este timp și spațiu, putem să facem și 

asta”. 
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Dnul viceprimar Radu Constantin Samson este de acord cu domnul Bălan. 

”Tocmai de asta spun, vă încurajez să veniți cu un proiect de hotărâre prin care 

să desființăm activitatea de performanță a Clubului Sportiv în integralitatea ei 

pentru că generează o grămadă de costuri și rezultatele la celelalte ramuri sunt 

destul de slabe. Doi, doamna director, astăzi secretar al municipiului Roman sau 

cu atribuții de secretar al municipiului Roman, ne-a explicat că regulamentul în 

forma lui și acestă prevedere “doar în cazuri excepționale” fără să definească 

cazurile excepționale nu respectă normele de tehnică legislativă”. 

Dna director Camelia Rusu precizează că nu a folosit aceste cuvinte. 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson afirmă că nu s-au folosit aceste 

cuvinte, dar asta s-a lăsat să se înțeleagă 

Dna director Camelia Rusu interpretează sintagma „doar în cazuri 

excepționale” ca fiind cea definită mai jos, adică dacă activitatea de înot de 

performanță nu poate fi acoperită de colaboratori eligibili 

Dnul viceprimar Radu Constantin Samson este de părere că legislația nu 

trebuie să fie discreționară sau să lase la aprecierea unui inspector, cadrul de 

conducere, sau ales public, astfel de decizii, trebuie să prevadă reguli clare în 

aplicarea unor astfel de situații sau care definesc astfel de situații.  

Dna director Camelia Rusu afirmă că acest club are o formă de conducere 

colectivă care este Consiliul de Administrație. ”Mă gândesc că atunci când au 

spus „conducerea clubului” la acest organ colectiv  s-au referit. Acolo unde în 

cuprinsul regulamentului au pus repere la director l-am menționat. Când vorbesc 

de conducere se referă la conducerea colectivă, care este Consiliul de 

Administrație”. 

Urmare a supunerii la vot amendamentul grupului USR, a fost respins cu 

7 voturi „pentru” si 12 abtineri 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendamentul 

grupului PSD a fost adoptat cu 14 voturi ”pentru”, 2 voturi ”împotrivă” si 3 

abtineri.  

 

La punctul 24) pe ordinea de zi- modificarea Anexei 1 la H.C.L. nr. 

145 din 27.06.2018 privind aprobarea Regulamentului de Organizare și 

Funcționare al Complexului Sportiv Sala Sporturilor – Avizul comisiei 

pentru buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 15 

voturi ”pentru” si 4 abtineri (dnii consilieri Ovidiu Albert, Alin Buzdugan, 

Ovidiu-Gheorghe Martici si Radu-Constantin Samson. 
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La punctul 25) pe ordinea de zi- atribuirea denumirii Corpul ”Sturza-

Cantacuzino”, pentru clădirea Corpului B al Colegiului National ”Roman-

Voda”, incepand cu anul scolar 2024-2025 – retras de către inițiatoare; 

La punctul 26) pe ordinea de zi- aprobarea vânzării unor locuințe 

ANL – Avizul comisiei pentru buget – finanțe a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 

voturi ”pentru” 

 

La punctul 27) pe ordinea de zi- completarea  H.C.L. nr. 209 din 

18.09.2023 privind atribuirea Creșei Roman către Grădinița cu program 

prelungit nr. 5 Roman – Avizul comisiei pentru cultura,culte, sanatate, 

învățământ si tineret a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 

voturi ”pentru” 

 

La punctul 30) (suplimentar 1) pe ordinea de zi- inițierea procedurilor 

de achiziție în vederea cumpărării a unor imobile – Avizul comisiei pentru 

cultura,culte, sanatate, învățământ si tineret a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 19 

voturi ”pentru” 

 

La punctul 31) (suplimentar 2) pe ordinea de zi - constituirea unei 

comisii de negociere a prețului de achiziție a unor imobile – avizul comisiei 

pentru buget finante a fost favorabil  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Domnul presedinte de sedinta solicita grupurilor politice din Consiliul 

local sa faca propuneri pentru desemnare reprezentanti in comisia de negociere a 

pretului de achizitie a unor imobile. 

Dnul consilier Alin AdrianTănase propune din partea grupului PNL pe 

dnul Ghica Constantin.  

Grupul PSD si grupul USR anunta ca nu au propuneri pentru aceasta 

comisie . 

Doamna consilier Dana Lacramioara Paius il propune pe domnul Dragos 

Viorel Morosanu.  

Procedura de vot se face pe baza buletinelor de vot puse la dispozitia 

consilierilor locali, acestia fiind invitati in ordinea alfabetica sa își exprime votul 

în cabinele de vot. 

          Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 14 voturi 

”pentru”, 3 voturi ”impotriva ” si 1 abtinere. 

 

La punctul 29) - Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau 

viceprimarului. 
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Dnul consilier George Alexandru Bălan aduce în atenție toată discuția asta 

referitoare la votul pentru ADI AQUA, un vot pentru, pentru acordarea unui 

mandat împotrivă, pentru acordarea unui mandat pentru și așa mai departe din 

care nimeni nu înțelege nimic. ”Mă refer la public. Eu din câte știu și se poate 

vedea și pe extrasele de ședință, grupul PSD s-a abținut și la voturile anterioare 

referitoare la prețul pentru apă. Astăzi s-a votat pentru serviciile conexe. L-am 

rugat pe domnul primar pentru că din Consiliu s-a plecat cu mandatul de vot 

împotrivă, sunt oameni în oraș care au înțeles altceva. În ADI AQUA 

reprezentanții altor UAT-uri, nu Romanul au optat pentru o creștere a prețului de 

apă. mandatul cu care s-a plecat din Consiliul Local Roman e de vot împotrivă și 

îl rog pe domnul primar să confirme toate acestea”.   

Dnul primar Leonard Achiriloaei menționează că indiferent dacă acordăm 

aici un vot împotrivă acesta este mandatul care merge în ADI AQUA și acolo 

majoritatea stabilește, iar cu privire la cel de al doilea aspect privind 

demersurile, așa cum știm cu toții am avut o ședință informală la nivelul 

Consiliului Local privind anumite perspective și poziții pe care trebuie să le 

avem în data de 17 decembrie, este expirarea termenului de monitorizare a 

proiectului de la nivelul județului Neamț. Asta înseamnă că din acel moment nici 

o sumă aferentă acelui proiect nu mai poate fi imputată municipiului Roman. Iar 

în acea perioadă o să avem la nivelul Consiliului Local pentru a stabili împreună 

caree ste decizia și ceea ce vom face într-o etapă ulterioară. Mulțumesc!” 

Dnul consilier Eugen Pătrașcu afirmă că a fost rugat de mai multe personae 

să îl întrebe pe domnul primar dacă e posibil să fie asfaltate aleile astea de la 

cimitir. ”într-adevăr am fost și am văzut, e foarte neplăcut printre morminte, 

unele alei sunt foarte greu de mers pe ele. A doua problemă, vine iarna domnnul 

primar. Am făcut o cerere, noi de la CAR cu zdrobirea bucății ăleia de alei din 

fața geamului de la CAR. Vine iarna, iar o să avem foarte multe cazuri cu mâini, 

picioare rupte” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei îi asigură sprijinul în aceste situații 

prezentate. 

Dnul consilier Tănase îl întreabă pe domnul primar de demontarea unui gard 

de la un fost teren de sport de la școala Celibidache. ”Ce intenționați să faceți 

acolo? Aveți proiect ?” 

Dnul primar Leonard Achiriloaei afirmă că într-adevăr acolo este demontat 

gardul vechi, dar terenul nu face parte din proiectul depus de primărie pentru 

reabilitare, ci doar împrejmuire. ”Acolo am discutat cu colegii din primărie și 

încercăm să găsim o soluție sau dacă dimensiunea ne permite, să facă un teren 

pe lat de baschet sau poate și de volei, să fie un teren pentru public și nu numai 

pentru școală, pentru că școala are un teren suficient de mare în spate, care poate 

fi modernizat, deci acolo au fost discuțiile pentru o parcare în partea de intrare 
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să rămână totuși o zonă de parcare și un teren de baschet simultan cu volei sau și 

alte astfel de sporturi”. 

          Nemaifiind alte intervenţii, dnul președinte Radu Constantin Samson 

declară închise lucrările şedinţei. 

 

  

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                            CONTRASEMNEAZĂ                                        

    Consilier,              Secretarul general al municipiului Roman     

   Radu Constantin SAMSON                              Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


